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Condamnaţi la suferinţă. Aceasta este soarta a tot mai mulţi bebeluşi care vin pe lume şi apoi
sunt abandonaţi de părinţi. Autorităţile competente lucrează la un proiect de lege pentru familiile
care fac eforturi disperate pentru a-i lua acasă pe prunci. Asta pentru că aceia care îşi doresc
să adopte un copil se luptă ani de zile cu birocraţia din sistem.

Autorităţile competente vin cu un set de propuneri care să conducă la scurtarea termenului în
care o familie poate adopta un copil. Statisticile arată că, din cauza birocraţiei, cei care vor să
salveze un copil de la singurătate îşi pierd speranţele pe drum. Asta deoarece procedurile de
adopţie ajung să dureze ani de zile. Perioada de adopţie în urma căreia se decide dacă părinţii
primesc dreptul de a înfia un copil sau nu ar putea fi scurtată sub opt luni. Acest lucru ar
conduce la micşorarea perioadelor de obţinere a actelor de către părinţi sau la obligativitatea
testelor de paternitate în cazul taţilor care îşi recunosc târziu copiii. Cei de la Oficiul Român
pentru Adopţii vor înfiinţa un birou de consiliere pentru cei care doresc să adopte un copil şi un
compartiment de control pentru a monitoriza modul în care se desfăşoară procedura de adopţie.
În ceea ce priveşte legea adopţiilor, aceasta a fost modificată.

  

 Camera Deputaţilor a hotărât ca adopţia să se poată face şi peste hotare, de către rudele de
până la gradul III din străinătate ale copilului.

• Familiile încep procedurile de adopţie, apoi renunţă
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Şi cei de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC) Maramureş
sunt nemulţumiţi de faptul că formalităţile pentru obţinerea unui copil prin adopţie sunt de lungă
durată. Ei spun că nu puţine familii află condiţiile, încep procedurile de adopţie, apoi renunţă.
"Vorbim despre nişte proceduri foarte greoaie, care nu aduc beneficii nici pentru copiii
abandonaţi, nici pentru familiile care vor să ia acasă copii. În cazul în care durata procedurilor
de adopţie s-ar scurta, cu siguranţă că şi familiile adoptive ar vedea altfel lucrurile. Şi la nivelul
judeţului nostru există cazuri în care copiii nu au mai fost adoptaţi din cauza birocraţiei", declară
Nicolae Boitor, director DGASPC Maramureş.  
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